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Zápis ze zasedání 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina č. 4/2009 

konaného dne 27. 5. 2009 
 

Přítomni: 

1. Pavel Antonín (předseda) 5. Karel Havlíček 

2. Hele Štursová 6. Marie Rusová 

3. Hana Šmardová 7. Pavel Holík 

4. Jiří Šajnar 8. Lukáš Kettner 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Jiří Kořínek 

2. Pavel Hájek (místopředseda) 

3. Simona Kafoňková 

4. Jaroslava Bambasová 

Hosté: 

1. Soňa Měrtlová (OZ) 

2. Lubomír Slavíček (Nemocnice Jihlava) 

3. Václav Novák (ORR) 

 

Návrh programu: 

1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Onkologické centrum – aktuální stav, výhled do budoucna; 
5. Lidské zdroje, slabá místa, vzdělávání ve zdravotnictví; 
6. Setkání s VZP; 
7. Různé; 
8. Závěr. 

 
1. Zahájení 
Pavel Antonín, předseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina, přivítal přítomné a zahájil 
jednání.  
 
2. Schválení programu 
P. Antonín přednesl návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby: 

1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Onkologické centrum – aktuální stav, výhled do budoucna; 
5. Aktualizace Programu rozvoje kraje; 
6. Lidské zdroje, slabá místa, vzdělávání ve zdravotnictví; 
7. Setkání s VZP; 
8. Různé; 
9. Závěr. 
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Takto upravený program byl 6 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu 
Zápis z minulého zasedání byl všemi hlasy schválen. 
 
Na zasedání dorazila H. Šmardová. 
 
4. Onkologické centrum – aktuální stav, výhled do b udoucna 
L. Slavíček okomentoval prezentaci, týkající se aktuálního stavu a výhledu do budoucna 
onkologického centra v Nemocnici Jihlava. Na toto téma se rozvinula krátká diskuse. Na základě 
diskuse bylo navrženo doporučující usnesení. 
 
Usnesení 05/04/2009/Zdk 
Zdravotní komise 
doporu čuje  
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje, aby se věnovalo stanovení koncepce onkologické péče 
v kraji s centralizací v krajském onkologickém centru v Jihlavě a se systémem dalších 
jednotlivých pracovišť v kraji s určením přesných kompetencí k léčbě a zvláštní pozornost by 
měla být věnována výchově a stabilizaci odborného personálu. 
 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
5. Aktualizace Programu rozvoje kraje 
V. Novák okomentoval podkladový materiál „Postup při aktualizaci SWOT analýzy kraje 
Vysočina programové části Programu rozvoje kraje Vysočina“. Program rozvoje kraje 
zpracovává každý kraj. Od roku 2004 zpracováváme tento Program rozvoje kraje sami. 
Program rozvoje kraje se skládá ze tří základních dokumentů: 

- Profil kraje Vyso čina (dále jen „Profil“) představuje úvodní analytickou část PRK, při 
jejíž tvorbě je využíváno širokého spektra statistických údajů z různých zdrojů. Profil je 
předkládán k projednání ZK jednou za 7 – 9 měsíců. Poslední verze profilu byla ZK vzata 
na vědomí v červnu 2008. ZK projednalo další aktualizaci Profilu v březnu 2009. 

- SWOT analýza kraje Vyso čina  (dále jen „SWOT“) tvoří druhou část PRK. Definuje silné 
a slabé stránky kraje, možné hrozby či příležitosti. Poslední aktualizaci SEOT schválilo 
ZK v říjnu 2004. 

- programová část Programu rozvoje kraje Vyso čina  (dále jen „programová část PRK“) 
definuje základní strategické oblasti rozvoje kraje Vysočina, které jsou dále rozváděny do 
prioritních podoblastí. Nejnižší úroveň ve vertikální hierarchii tvoří jednotlivá opatření. 
Poslední aktualizaci programové části PRK schválilo ZK v prosinci 2005. 

Do 10. 6. 2009 budou členové komise zasílat své připomínky k aktualizaci Programu rozvoje 
kraje na adresu mertlova.s@kr-vysocina.cz.  
 
6. Lidské zdroje, slabá místa, vzd ělávání ve zdravotnictví 
Lidské zdroje jsou rozhodujícím faktorem zdravotnických služeb a úspěšná realizace jakékoliv 
zdravotní strategie závisí právě na nich. Studium na lékařských fakultách trvá šest let, ale 
vzdělání lékařů nekončí promocí. V posledních letech počet absolventů lékařských fakult není 
uspokojivý. Prioritou je vytvářet vhodné podmínky k udržení kvalifikovaných lékařů a dalšího 
zdravotnického personálu, nabízet možnost profesního a dalšího vzdělávání a zlepšit věkové 
složení lékařů. Na toto téma se rozvinula krátká diskuse. Závěrem této diskuse bylo navrženo 
usnesení. 
 
Usnesení 06/04/2009/Zdk 
Zdravotní komise 
bere na v ědomí  
informace o systému vzdělávání a 
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doporu čuje  
k vyvolání diskuse s odbornými společnostmi a 
doporu čuje  
hejtmanovi kraje Vysočina se věnovat v AKČR změně systému vzdělávání. 
 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
7. Setkání s VZP 
L. Kettner informoval členy komise o tom, že s panem hejtmanem se zúčastnili společného 
jednání s řediteli nemocnic v kraji Vysočina a se zástupci VZP. 
 
8. Různé 
S. Měrtlová okomentovala podkladový materiál týkající se 2. ročníku celostátní soutěže o cenu 
hejtmana kraje Vysočina – „Bezpečná nemocnice“ a 3. ročníku celostátní konference „Dny 
bezpečí“. Bezpečné prostředí pro naše pacienty a personál zdravotnických zařízení je 
maximálně aktuální téma, které zasahuje nás všechny. Zvýšení povědomí o bezpečnosti 
v lůžkových zdravotnických zařízeních a zároveň vyjádření ocenění tomu zařízení, které v rámci 
naší republiky učinilo nejvíce kroků ke zvýšení bezpečí – to bylo hlavní náplní 1. a 2. ročníku 
celostátní konference „Dny bezpečí“ v Jihlavě. Na 1. ročníku celostátní konference byl ohlášen 
záměr kraje Vysočina – vyhlášení soutěže o cenu hejtmana kraje Vysočina „Bezpečná 
nemocnice“. 1. ročník celostátní soutěže byl vyhlášen v září 2008, slavnostní vyhodnocení 
soutěže proběhlo 25. ledna 2009 v Horáckém divadle Jihlava. 
 
První ročník celostátní konference „Dny bezpečí“ se konal 3. prosince 2007 v Dělnickém domě 
v Jihlavě, druhý ročník potom 26. ledna 2009 v Bussiness centru Jihlava. Předběžný termín 
konání 3. ročníku celostátní konference je 25. leden 2010. 
 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina bere na v ědomí informace o po řádání 2. ro čníku 
celostátní sout ěže o cenu hejtmana kraje Vyso čina – „Bezpe čná nemocnice“ a 3. ro čníku 
celostátní konference „Dny bezpe čí“. 
 
L. Kettner informoval členy komise o novém řediteli Nemocnice Jihlava. Stal se jím Ing. Josef 
Čekal. 
S. Měrtlová okomentovala podkladový materiál týkající se složek mezd v nemocnicích podle 
skupin zaměstnanců. 
 
9. Závěr 
P. Antonín poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. Zasedání Zdravotní komise Rady 
kraje Vysočina č. 5/2009 se uskuteční ve st ředu 17. 6. 2009 od 16:00 v zasedací místnosti A-
2.15. 
 
Pavel Antonín v. r. 
předseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina 
 
Zapsal a zpracoval Martin Šalanda dne 3. 6. 2009. 


